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Vážení spoluobčané,

dostává se Vám do rukou další letošní číslo Informačního zpravodaje. Stává se tak v době, 
kdy právě skončily dětem letní prázdniny a většině z nás dospělých i dovolené. Věřím, že 
jsme všichni načerpali dostatek sil do další práce. Máme za sebou i největší svátky v obci, 
tedy místní poutě. Ani jedné z nich nepřálo příliš počasí a zvláště ta suchdolská se místním 
hasičům vůbec nevyvedla. Nezbývá než doufat, že poutím v příštím roce bude počasí 
přát více. Naopak se podle mého názoru zdařilo slavnostní otevření nového travnatého 
fotbalového hřiště. O tom se ale zamýšlím na jiném místě zpravodaje. S potěšením chci 
tímto sdělit, že byla v červenci zahájena rekonstrukce Kulturního domu ve Veselici. Jedná 
se o I. etapu celkové rekonstrukce, při níž vznikne nová místní knihovna, nová hasičská 
zbrojnice a nakonec i 1 byt. Stavební práce probíhají podle plánu a všechny uvedené prostory 
by měly být dokončeny nejpozději do konce příštího roku. Z toho bude nejdříve dokončena 
knihovna, která musí být, díky dotačním podmínkám, zkolaudována již v měsíci březnu. 
V minulém čísle zpravodaje jsme informovali i o účasti obce v soutěži VESNICE ROKU 
2010. Slavnostní vyhlášení výsledků soutěže se uskutečnilo v polovině srpna v obci Krásen-
sko, která vyhrála krajské kolo uvedené soutěže. V průběhu akce se naše obec prezentovala 
na samostatném místě svými propagačními materiály a nechyběly ani bramborové zahybáky 
napečené pro účastníky akce paní Jaroslavou Celou z Veselice. Ta si také osobně převzala 
cenu za 2. místo, které uvedený pokrm získal v soutěži Jihomoravský krajáč. Tolik informace 
o dění v obci v průběhu měsíců červenec a srpen. V nadcházejícím období budou dokončeny 
práce na zhotovení projektové dokumentace na revitalizaci suchdolského rybníka a vedle 
toho budeme netrpělivě očekávat zprávu o výsledku hodnocení naší žádosti o dotaci na 
zbudování sběrného dvora. Tzv. akceptační dopis jsme již obdrželi a tak je velká naděje, 
že by mohl být do dvou roků ve Veselici vybudovaný moderní sběrný dvůr na odpady. 
To, ale trochu předbíhám. Nejdříve musíme úspěšně zvládnout profinancování všech letos 
naplánovaných akcí a zdárně dokončit i zmíněnou I. etapu rekonstrukce Kulturního domu 
ve Veselici. Věřím, že nám k tomu napomůže i dotace, o niž budeme moci zanedlouho žádat 
díky úspěchu v soutěži VESNICE ROKU 2010.

Závěrem Vám všem přeji do dalších dnů vše nejlepší, zdraví a osobní pohodu.

Miloslav Novotný, starosta obce

Usnesení ZO VaVřinec Ze schůZe 30. 6. 2010

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu místostarosty obce z jednání rady obce za 
období od poslední schůze zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o výsledku přezkumu hospodaření Obce 
Vavřinec za rok 2009.

• Zastupitelstvo obce souhlasí s celoročním hospodařením Obce Vavřinec za rok 2009 bez 
výhrad.
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• Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí dotace ve výši 54 000 Kč občanskému sdružení 
MAS Moravský kras, o. s., se sídlem Sloup čp. 221, na financování činnosti sdružení.

• Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí dotace ve výši 48 000 Kč občanskému sdružení 
TJ Vavřinec na financování činnosti sdružení.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtová opatření č.1/2010 a č. 2/2010 provedená Radou 
obce Vavřinec v období od minulé schůze zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 3/2010 ve výši 850 tis. Kč na straně 
příjmů i výdajů.

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu na zřízení práva odpovídajícího věcnému břemeni 
mezi obcí a společností Telefonica O2 Czech Republic, a. s., na uložení telef. kabelu 
v pozemku p. č. 218 (budoucí p. č. 1298) ve vlastnictví obce, k RD manželů Závodníko-
vých, k. ú. Suchdol v Moravském krasu.

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu na zřízení práva odpovídajícího věcnému bře-
meni mezi obcí a společností E. ON Distribuce a. s., se sídlem F. A. Gerstnera 2151/6, 
370 49 České Budějovice, na uložení nového kabelového vedení NN k 8 stavebním 
pozemkům v Suchdole, v pozemku p. č.  836/2 a 836/3 ve vlastnictví obce, k. ú. Suchdol 
v Moravském krasu.

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu na zřízení práva odpovídajícího věcnému břemeni 
mezi obcí a společností E. ON Distribuce a. s., se sídlem F. A. Gerstnera 2151/6, 370 49 
České Budějovice, na uložení nového kabelového vedení NN k rodinnému domu manželů 
Kuncových v pozemcích p. č. 569/4, 575/3, 857, 2307 v k. ú. Vavřinec na Moravě.

• Zastupitelstvo obce stanoví, že pro volební období 2010 – 2014 bude voleno 15členné 
Zastupitelstvo obce Vavřinec.

• Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí dotace ve výši 2 000 Kč humanitární jednotce 
Oblastního spolku ČČK Blansko na činnost sdružení.

Usnesení RO VaVřinec Ze schůZe 21. 7. 2010

• Rada obce schvaluje smlouvu s Jihomoravským krajem na dotaci ve výši 45 000 Kč na 
financování provozu TIC Veselice v roce 2010.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Kontrolního výboru konané dne 17. 6. 2010.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Finančního výboru konané dne 28. 6. 2010.
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• Rada obce bere na vědomí vyúčtování dotace poskytnuté obcí v roce 2009 předložené 
SDH Veselice a ukládá Kontrolnímu výboru prověřit správnost čerpání dotace.

• Rada obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 4/2010 ve výši 100 tis. Kč na straně příjmů 
i výdajů.

• Rada obce schvaluje poskytnutí peněžitého daru ve výši 600 Kč pí. Emílii Klímové, 
bytem Suchdol čp. 23, za pomoc při zajištění prezentace obce při soutěži VESNICE 
ROKU 2010.

ZPRÁVY Z KnihOVnY Ve VeseLici

Ve čtvrtek 2. září byl po dvouměsíční prázdninové odmlce zahájen provoz v knihovně ve 
Veselici. Pro čtenáře je nachystáno na stopadesát nových titulů z výměnného fondu knihovny 
Blansko. Pro děti pak plno krásných knížek a nově i potřeby pro výtvarné tvoření, a to barvy 
na sklo window color a doplňky na výrobu korálků, náramků a náušnic. Vše bude pro děti 
k dispozici v běžné výpůjční době, vždy ve čtvrtek od 15.30 do 18.30 hodin.

CHYSTANÉ AKCE

VYHlášENí VýTVArNÉ SouTěžE
V sobotu 2. října proběhne v knihovně vyhlášení výsledků letní výtvarné soutěže 

„NAMAluJ SI PráZDNINY“. Na tomto setkání budou děti za své obrázky ohodnoceny 
cenami a malým občerstvením. Pro všechny zúčastněné bude také promítnuta pohádka.

Výtvarná soutěž se uskutečnila v rámci projektu „Knihovna, ta nás baví“ za podpory 
Ministerstva kultury Čr.

PoHáDKoVÉ oDPolEDNE
V sobotu 9. října ve 14.00 hodin se s dětmi zúčastníme Pohádkového odpoledne „Se 

skřítky ve šmelcovně“ na pozvání Městské knihovny Blansko. Tato akce se koná v rámci 
Týdne knihoven v Arboretu Šmelcovna v Boskovicích. Doprava bude zajištěna ve spolu-
práci s SDH Veselice, podle zájmu mohou děti jet i s rodiči nebo prarodiči vlastními auty. 
Podrobnosti budou upřesněny v týdnu před touto akcí.

Program akce:
- putovní výstava dětských prací „Skřítci mezi námi“ (k vidění budou i strašidýlka 

vyrobená dětmi z naší knihovny)
- společné čtení z nové knihy Vítězslavy Klimtové „Lexikon strašidel 4 – lesní, zahradní 

skřítci a strašidla“
- vystoupení spisovatelky, ilustrátorky a strašidloložky V. Klimtové
- vyhodnocení letního kola soutěže „Malujeme v Arboretu“, předání cen
- prohlídka pohádkové říše rostlin, víl a skřítků, ZOO koutku
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CESToVATElSKá bESEDA o NoVÉM ZÉlANDu
V sobotu 23. října proběhne pokračování úspěšné besedy s panem Jiřím Márou z Přerova, 

tentokrát o jižním ostrově Nového Zélandu – poutavé vyprávění z cesty za poznáním, 
které pan Mára podnikl spolu se synem Jirkou, který trpí svalovou dystrofií a je upoután 
na invalidní vozík. Jirka se stal prvním českým vozíčkářem, který procestoval tuto, pro 
nás nejvzdálenější zemi světa. Svým zajímavým povídáním pan Mára motivuje všechny 
zdravotně postižené k naplnění svých snů o cestování. Přesný čas a místo besedy bude 
ještě upřesněno.

beseda se uskuteční v rámci projektu „Knihovna, ta nás baví“ za podpory Minis-
terstva kultury Čr.

Olga Hájková, knihovnice

sPLněný sen – mOdeRní tRaVnatÁ fOtbaLOVÁ PLOcha 
s aUtOmaticKOU ZÁVLahOU

Tak to máme za sebou. A o čem budou vlastně následující řádky? No přece o slavnostním 
předání nového travnatého hřiště ve Vavřinci veřejnosti. Přesto, že zmíněnou slavnostní 
akci poctilo svou návštěvou mnoho občanů z naší obce, dovolte, abych se ještě jednou 
krátce věnoval této události. Název článku, který mimo jiné plně vystihuje realitu, jsem si 
vypůjčil z publikace vydané obcí při příležitosti zmíněné události. Využívám příležitosti 
a ještě jednou vyslovuji velké poděkování vedení společnosti STAVKOM, spol. s r. o. 
Boskovice za finanční příspěvek na její vydání. Jsem velice rád, že se publikaci podařilo 
vydat a věřím, že budoucím generacím poskytne mnoho zajímavých informací o sportu 
v našich obcích. Ti, co si publikaci ještě neměli možnost zakoupit, tak mohou ještě učinit 
při návštěvě vavřineckého výletiště, kde je k dostání v prodejním stánku.

Vlastní akce byla velkým svátkem a věřím, že nejen pro ty sportovně založené. Během 
akce, ale i po ní, člověk vyslechl různé názory na rekonstrukci areálu a někdy i názory 
kritické. Co to stálo peněz, jestli se to pro těch pár fotbalistů vůbec vyplatí, apod.? Mé 
argumenty při jejím obhajování však byly a jsou jednoznačné – fungující výbor TJ a snaha 
o vytvoření lepších podmínek pro fotbal v naší obci. Doba jde neustále dopředu a i přes 
všechny problémy se zajištěním vody na závlahu hřiště jsem přesvědčen, že si to sportovní 
veřejnost určitě zasloužila. A věřte, že jsem i přes některá kritická slova slyšel i slova, 
která potěšila. „Miloši, už jsem myslel, že se toho nedožiju“, konstatoval při setkání během 
slavnosti např. Zbyněk Kala z Vavřince, dnes žijící s rodinou v Brně. Pochvalná slova jsem 
však slyšel i z úst zástupců OFS Blansko, kteří mimo jiné kladně hodnotili i práci členů 
výboru TJ. Že si ty slavnostní chvíle užívali i samotní aktéři jednotlivých zápasů, především 
ti „staří“ páni, o tom určitě nemusíme pochybovat. Někteří se za svoji fotbalovou kariéru 
ve Vavřinci toho něco naběhali po „vařineckém šmirglu“ a tak si to chtěli vyzkoušet i na 
nové trávě.

Celkově mám z akce velmi dobrý pocit. Přálo jí počasí, organizace fungovala na jed-
ničku, občerstvení bylo dostatek a také nálada účastníků byla výborná. Už se těším na to, 
až bude hotový videozáznam z akce, který atmosféru zachytí pro naše následovníky. V této 
souvislosti musím vyjádřit svůj obdiv panu Antonínu Štolpovi st. z Vavřince. Zmíněný 
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videozáznam bude obsahovat mimo jiné i jeho vzpomínky na roky, kdy se jednak aktivně 
podílel na činnosti sportovní organizace a poté i jeho názory coby nestranného diváka 
na dění okolo vavřineckého fotbalu. Jeho paměť je vzhledem k jeho věku téměř 90 roků 
obdivuhodná, kéž by bylo více takovýchto pamětníků.

Závěrem tohoto krátkého zamyšlení nad červencovou slavností přeji vavřineckým 
fotbalistům ve všech věkových kategoriích co nejvíce sportovních úspěchů na jejich novém 
travnatém hřišti.

Miloslav Novotný, starosta obce

nejLePší šKOLa jsOU PRÁZdninY

Určitě s nadepsaným vyjádřením souvztažnosti mezi školou a prázdninami souhlasí 
všechny děti i mládež. U rodičů je to o něco komplikovanější, neboť omezený dovolenkový 
čas neumožňuje v mnoha případech strávení společných volných chvil po celou prázdni-
novou dobu. Je tedy nutné zajišťovat ratolestem pobyty u babiček, dědečků, strýců a tet; 
případně ve skautských táborech, církevních společenstvích, turistických kroužcích nebo 
dalších zájmových aktivitách.

Společné prázdninové chvíle zprostředkovávají jinak nenahraditelné semknutí rodiny. 
Děti poznají, že tátové oproštění od pracovních starostí dokážou s  nimi blbnout jako 
malí kluci.

A maminky, zbaveny aspoň na čas domácích prací a zaměstnaneckých povinností, mohou 
pod láskyplnými křídly poskytovat radost svým nejmilejším. Když jsem se před jedenácti 
roky vrátil na místo mých klukovských prázdnin, zjistil jsem, že ráz Vavřince je podobný 
tomu, co jsem si pamatoval z dětských let. Vápencové cesty za humny, Boží muka směrem 
na Petrovice a Sloup, pastvisko, kaplička a další zákoutí zůstala stejná. Nově přibyly řadovky, 
bytovky a Jednota, zmizel hostinec „U Hlaváčků“, byl vybudován vavřinecký rybníček 
– koupaliště. Postupně, v období vavřineckého zabydlování naší rodiny v domku po mém 
strýci Ladíkovi, vznikaly v obci nové nebo se rekonstruovaly staré objekty: moderní mateř-
ská školka s krásným travnatým zázemím, houpačkami a prolézačkami, velká společenská 
místnost, knihovna, klubovna hasičů a v neposlední řadě nové byty pro sociálně slabé 
rodiny. Úpravou přírodního koupaliště vzniklo příjemné zázemí pro rekreaci vavřineckých 
a dalších občanů. Areál se využívá nejen ke koupání, ale též k rybaření, případně posezení 
na některé z laviček vybudovaných okolo rybníčku.

Jedním z „budovatelských vrcholů“ posledního období je zatravněné fotbalové hřiště 
s automatickým zavlažováním, moderní časomírou a tribunkou pro sedící diváky. Se zájmem 
jsem sledoval přípravné fotbalové utkání mezi Vavřincem a Lipůvkou. Bylo vidět, že se jedná 
o „přátelák“, čemuž odpovídal i „hokejový“ výsledek 4:6. Mile mě překvapila úroveň fot-
balového zápasu, a když jsem se dozvěděl, že většina domácích jsou vavřinečtí odchovanci, 
stoupl můj obdiv k výkonu týmu. Překrásný trávník, výborná Černá Hora, pěkná kopaná, 
ale především unikátní výhled na podkovu Drahanské vrchoviny mě přivedl k závěru, že 
se jedná o nejhezčí fotbalový stánek, (nejsem si pouze jist, jestli v Jihomoravském kraji, 
v České republice, v Evropě, nebo…). Zajímalo by mě, existuje-li někde fotbalové hřiště 
na kopci a k tomu ještě s takovou přírodní scenérií?
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Promítla se mi hlavou vzpomínka na jednu z poutí v klukovských letech a vybavil jsem 
si fotbalové utkání mezi TJ Vavřinec a Žižkou Brno. Tehdy se hrálo na přírodním hřišti 
s místy vyčnívajícími kameny, na pastvisku se pásly krávy a kozy, kejhaly husy, ale park 
s občerstvením, nedaleké kolotoče a celková atmosféra byly stejné, jako nyní po zhruba 55 
letech. Moderní hřiště stojí na stejném místě a je až neskutečné, že na skalnatém pastvisku 
se zelená krátce střižený hustý trávník. Taktéž navazující antuková hřiště jsou obnovena, 
šatny, toalety a výletní hospůdka září novotou.

Není vůbec samozřejmé, že sportovní klub TJ Vavřinec má v oddílu kopané záběr přes 
více generací. Přípravka, žáci, dorost a muži hrají v okresních soutěžích a navazují tak na 
tradice vavřineckého klubu založeného již v roce 1908. Když jsem pročítal brožuru „Sport 
a kopaná ve Vavřinci 1908 – 2010“, vydanou u příležitosti slavnostního otevření zatrav-
něného fotbalového hřiště, uvědomil jsem si, kolik generací hráčů, trenérů, funkcionářů 
tímto sportovním klubem prošlo. Poskytování sportovního vyžití obyvatelům obce je jednou 
z největších zásluh sportovního klubu. Děti a mládež nacházející vyžití v soutěžním nebo 
rekreačním sportu získávají nejen sportovní výkonnost, ale naučí se i bojovat v duchu fair 
play, překonávat vůlí únavu, slabosti těla a získávat podle Tyršova „V zdravém těle zdravý 
duch“ i duševní rovnováhu. Všichni ti známí i neznámí, kteří se v době minulé i současné 
starali a starají o chod a rozvoj klubu si zaslouží velké uznání. Chvalme je proto a při 
soutěžních utkáních ať je slyšet hodně daleko: „Vavřinec do toho!“

Miroslav Opatřil

infORmace Ze Zš sLOUP

Dámy a pánové, milí žáci,
prázdniny jsou již za námi a čeká nás plnění povinností. Na školní rok 2010/2011 jsme 
připravili spoustu novinek a zajímavostí, takže nezbývá, než popřát žákům mnoho úspěchů 
a rodičům pevné nervy.

Mgr. Pavel Dočekal, ředitel ZŠ Sloup

Výčet novinek je rozsáhlý – jedná se například o patronát starších žáků nad prvňáky, 
rodilého mluvčího angličtiny pro osmáky a deváťáky, rozšíření provozu hudební školy 
o bicí a akordeon, školní psycholožku zdarma pro děti i rodiče, výběr ze dvou obědů a další. 
Kompletní přehled si můžete přečíst na www.zssloup.net.

Po mnoha letech snažení jsme dosáhli na „evropské peníze“. Náš projekt, který škole 
přinese 1,645 milionu Kč, byl schválen. Zajímavá je i nulová spoluúčast školy. Na www.
zssloup.net si přečtěte, na co všechno peníze využijeme.

Letos žáci dostanou třetí interaktivní tabuli, elektronický mikroskop a tzv. vizualizér 
pro výuku na 2. stupni, nové moderní počítače do počítačové učebny (stávající využijeme 
ve třídách a kabinetech), přenosný dataprojektor včetně promítacího plátna – využijeme 
jej při prezentaci žákovských projektů, dva moderní fotoaparáty (na každý stupeň jeden), 
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digitální videokameru, nové výukové encyklopedie a programy do počítačové učebny, 
výukové pomůcky do tříd a odborných učeben a další vybavení.

Již plánujeme návštěvu srbských přátel ze základní školy v Kragujevaci. Měla by 
proběhnout na jaře 2011.

Nikola Gregorová, Adam Bufka a Šimon Procházka uspěli v mezinárodních zkouš-
kách z anglického jazyka a získali certifikát univerzity v Cambridge. Perličkou je, že 
byli ze všech obhajujících nejmladší. Další možnost zúčastnit se testování budou mít 
zájemci na podzim. Máme připraveny přípravné kurzy; rodičům nabízíme finanční 
spoluúčast na poplatku.

mateřsKÁ šKOLa VaVřinec

Školní rok 2010 – 2011 v Mateřské škole Vavřinec bude zahájen ve středu dne 1. září 
2010.

K zápisu do MŠ se v měsíci květnu dostavilo 8 rodičů, kteří podali žádost o přijetí dítěte 
do MŠ Vavřinec. Zřizovatelem MŠ – Obcí Vavřinec, byla na žádost ředitelky školy udělena 
opět výjimka z počtu dětí a v přijímacím řízení bylo ve všech  případech žádostem rodičů 
o přijetí dítěte do Mateřské školy Vavřinec vyhověno. Na školní rok 2010 – 2011 je tedy 
zapsáno celkem 26 dětí a z tohoto počtu jsou 3 dětí s docházkou omezenou. Jedno dítě 
nastoupí až začátkem roku 2011.

Děti, které budou MŠ navštěvovat, jsou z obcí Vavřinec (16), Veselice (2), Suchdol (4), 
Petrovice (1), Sloup (2) a Němčice (1). Z obce Nové Dvory nebude docházet žádné 
dítě.V porovnání s minulým školním rokem 2009 – 2010 se počet zapsaných dětí snížil o 2 děti.

Z MŠ Vavřinec odchází k 1. září 8 školáčků do 1. třídy ZŠ Sloup (5 dětí z Veselice, 
3 děti ze Suchdolu, ani jeden školák není z Vavřince. Z tohoto počtu je 7 chlapců a jen jedna 
dívka). Na jejich další vzdělávací cestě jim přejeme mnoho úspěchů. 

Délka provozu MŠ zůstává neměnná, stejně tak i složení pracovního kolektivu zaměst-
nanců MŠ. Provoz je od 6.30 do 15.15 hodin.

V průběhu měsíce července a srpna probíhaly v Mateřské škole Vavřinec práce spojené 
s celkovou údržbou a úklidem, čistění koberců.

STrAVoVáNí DěTí V Mš VAVřINEC

Stravování dětí bude probíhat stejně jako v minulém školním roce 2009 – 2010.
Vedoucí stravování je paní Jitka Ondroušková, vedoucí školní jídelny v ZŠ Sloup.

Informativní schůzka pro rodiče se uskuteční ve středu dne 1. září 2010  
v 15. 00 hodin v Mš Vavřinec.

Za kolektiv zaměstnanců MŠ Vavřinec Eva Kaššaiová
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infORmace Z tj – ROZLOsOVÁní POdZim 2010

Muži
kolo soupeř kde kdy začátek

2 Olomučany doma So 14.8. 16:30
3 Doubravice doma So 21.8. 16:30
4 Rudice venku Ne 29.8. 16:30
5 Šošůvka doma So 4.9. 16:30
6 Kořenec venku Ne 12.9. 16:00
7 Lysice doma So 18.9. 16:00
8 Lipovec venku Ne 26.9. 16:00
1 Drnovice doma Ut 28.9. 16:00
9 Jedovnice doma So 2.10. 15:30

10 Sloup venku Ne 10.10. 15:30
11 Boskovice B doma So 16.10. 15:00
12 Letovice doma So 23.10. 14:30
13 Vysočany venku Ne 31.10 14:00
14 Drnovice venku So 6.11. 14:00

Dorost
kolo soupeř kde kdy začátek

1 Kotvrdovice venku Ne 29.8. 14:15
2 Lipovec doma Ne 5.9. 14:15
3 Olomučany venku Ne 12.9. 10:00
4 Jedovnice doma Ne 19.9. 13:45
5 Ostrov venku Ne 26.9. 13:15
6 Adamov doma Ne 3.10. 13:15
7 Lipůvka venku Ne 10.10 12:45
8 Sloup doma Ne 17.10. 12:45
9 Ráječko venku So 23.10. 14:00

žáci
kolo soupeř kde kdy začátek

1 Kotvrdovice doma St 8.9. 17:00
2 Č.Hora venku Ne 29.8. 10:00
3 Rudice doma Ne 5.9. 10:00
4 Sloup venku Ne 12.9. 10:00
5 volno
6 Lipovec venku Ne 26.9. 14:00
7 Jedovnice doma Ne 3.10. 10:00
8 Lipůvka venku Ne 10.10. 10:00
9 Rájec doma Ne 17.10. 10:00

10 Adamov doma Ne 24.10. 10:00
11 Ráječko venku Ne 31.10. 10:00

PříPravka
kolo soupeř kde kdy začátek

1 Rudice venku So 28.8. 10:00
2 Jedovnice doma St 1.9. 17:00
3 Blansko venku St 8.9. 17:00
4 Olomučany venku St 15.9. 13:00
5 Lipovec doma St 22.9. 17:00
6 Rudice doma St 29.9. 17:00
7 Jedovnice venku St 6.10. 17:00
8 Blansko doma St 13.10. 17:00
9 Olomučany doma St 20.10. 17:00

10 Lipovec venku St 27.10. 16:00

Vážení sportovní přátelé. Jak jistě sami víte, po dvouletém čekání nevykročili muži před 
domácím publikem do nové sezóny Okresního přeboru zrovna nejlépe. Po dvou zápasech 
na domácím hřišti jsme bez bodu.

V letním přestupním období do týmu přišlo několik nových tváří. Z našeho dorostu Honza 
Fabiánek a Tomáš Michlíček, z Blanska Marek Hudec, Tomáš Rybář, Jirka Rybář a Vlasta 
Zemach. Všechno to jsou hráči mladí se vztahem k našemu regionu. Postupně dostávají šanci 
i naši dorostenci, kteří se nejpozději v příštím roce do týmu mužů také naplno začlení. Nechceme 
zkrátka jít sloupskou cestou, donekonečna věřit veteránům a za každou cenu držet Okresní přebor. 
Nechceme, aby s fotbalem mladí končili, protože nemají kde hrát, pak by výchova našich místních 
hráčů neměla vůbec žádný smysl. Chceme myslet na budoucnost vavřinecké kopané a tak opět 
omlazený tým teprve sbírá zkušenosti. Zkušenosti tak draze vykoupené těžkými porážkami, po 
kterých Vy, naši nejvěrnější fanoušci, stále stojíte při nás.

Více radosti nám dělá naše mládež. V pondělí, ve středu a v pátek hřiště ožívá hemžením 
omladiny. Na zeleném pažitu se schází malá „žoužel“, pod dohledem rodičů a trenérů se chlapci 
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75 Let Od ZbUdOVÁní sOchY sV. VaVřince

„Z podnětu pobočky Svazu katolických žen a dívek a za přispění téměř všech občanů 
zakoupen pomník Sv. Vavřince, postaven do části Musilovy zahrady, který toto místo k účelu 
tomu věnoval a 11.8. byl pomník slavnostně vysvěcen. Tím vlastně zavedeno posvícení, které 
v budoucnu se bude vždy v tuto neděli po svátku Sv. Vavřince slaviti.“

Autentický text z pamětní knihy obce Vavřinec z roku 1935

Jsou výročí, která představují významné mezníky v našem životě a na která by se nemělo 
zapomínat. 75 roků od zhotovení a vysvěcení sochy Sv. Vavřince je jistě důvod k oslavě. 
V dnešní době si to ani neuvědomujeme, ale tehdejší počin vavřineckých občanů v r. 1935 
nám všem ovlivňuje život i dnes. Jak? Přece pouť!

Bez sochy se u nás ve Vavřinci nikdy žádná pouť neslavila. Až se zakoupením a postave-
ním Sv. Vavřinečka se pro všechny, především pro místní věřící, začala psát nová historie. 
Na den 10. srpna – svátek Sv. Vavřince se všichni bez rozdílu těší, ale také dlouho předem 
připravují vše, co s poutí souvisí. Z ústního podání od starousedlíků se dochovala také 
zajímavá, ale hlavně úsměvná historka. Krátce po jedné z prvních poutí některé místní ženy 
si důrazně a opakovaně stěžovaly u paní Ludmily Vašíčkové z č. p. 55 (byla pravděpodobně 
hlavní iniciátorkou zakoupení zmiňované sochy), že kvůli ní a jejímu nápadu musí zbytečně 
hodně vařit, péci a dokonce i uklízet. Takových odpůrců prý ale nebylo mnoho.

Samotná socha byla zhotovena z vračanského vápence v kamenické firmě pana Aloise 
Cihláře. Od zhotovitele v Blansku byla před instalací přivezena místními sedláky. Josef 
Štolpa čp. 43 a Jan Kakáč čp. 37 zapřáhli do „plaťáku“ každý jednoho svého koně a tímto 
složeným párem koní společně přivezli na slámě uloženou novou sochu Sv. Vavřinečka.

V neděli dne 11. srpna 1935 při velkolepé, svým způsobem dějinné, události pro naši 
obec byla socha slavnostně vysvěcena knězem p. Ant. Hudcem – administrátorem, dočasným 
správcem sloupské farnosti. Celého pestrého programu při oslavách se účastnilo nezvykle 
velké množství nejen místních věřících.

V následujících letech se ale u sochy uskutečnilo velmi málo poutních slavností. Nevhodné 
místo v zatáčce a vzrůstající provoz po místní silnici byly důvodem, proč se musely mše 
svaté přesunout na důstojnější místo k nedaleké kapličce na návsi.

Socha Sv. Vavřince – patrona naší obce – je velice zachovalá místní památka (není 
na seznamu chráněných kulturních památek USKP ČR). Vavřinečtí občané jsou hrdi na 
svoji sochu, veškeré její opravy i úpravy okolí dělají se samozřejmostí – dříve zdarma, 
dnes s pomocí obecního úřadu. Vavřinečtí měli a mají úctu k soše Sv. Vavřince, která 
má historický význam. I ve vzpomínkách zaujímá významné místo, představuje dědictví 
a odkaz našich předků.

Snad se tímto článkem socha Sv. Vavřince dostane více do povědomí širší veřejnosti 
a nezůstane pouze v zájmu jen těch, kteří se o sochu zajímají a starají.

Rostislav Burget

a děvčata radují z každé povedené přihrávky i vstřeleného gólu. Alespoň na chvíli se stávají 
novým Rosickým nebo novým Přikrylem, Moravcem, Dvořáčkem. Pojďme jim tu šanci dát 
a nechme je jejich sen snít. Třeba se jim to jednou podaří a třeba to bude zrovna váš syn…

Radek Štolpa, člen výboru
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RecePtY našich babičeK

V tomto čísle zpravodaje uveřejňu-
jeme další recept, který nám poskytla 
pí  Jaroslava Celá z Veselice. 

Velice vděčni budeme za poskytnutí 
dalších receptů, které máte doma a rádi 
se o ně podělíte s ostatními. Můžete je 
doručovat průběžně na Obú Vavřinec.

Redakční rada

Kuře podle naší babičky
Pamatuj! Pět ingrediencí, kolik prstů na ruce.

1. 1 dcl oleje
2. 2 lžíce hořčice
3. 3 – 4 stroučky česneku
4. 1 lžíce majoránky
5. sůl dle chuti

Vše promícháme a kuře nebo jeho díly potřeme 
a necháme 1–2 hodiny zaležet. Pečeme v troubě, 
obrátíme, podléváme. Příloha – brambory, rýže, 
těstoviny.

Městys Jedovnice a Divadelní společnost HÁTA Praha pro Vás připravují
divadelní představení   ProlHANá KETTY 

Neděle – 19. září 2010 začátek v 18,00 hodin, kinosál KD Jedovnice 
Předprodej vstupenek byl zahájen v Informačním středisku na náměstí (knihovna) Jedovnice 
tel. 516 442 284 (Marie Grimová) Autor hry: Maurice Hennequin, režie: Pavel Šimák 
Hrají: Mahulena Bočanová, Zbyšek Pantůček, Lumír Olšovský, Ivana Andrlová, Veronika Jeníková / Lucie 
Svobodová, Jana Šulcová / Jiřina Pachlová, Dalimil Klapka / Čestmír Gebouský, Olga Želenská

Městys Jedovnice  společně s  olšovec spol. s r. o.
si Vás dovolují pozvat na

TrADIČNí VýloV rYbNíKu olšoVEC
sobota – 23. října 2010   •  neděle – 24. října 2010

hráz „u bAšTY“
**stánkový prodej ryb**

(kapr, amur, tolstolobik, lín, okoun)
(candát, štika, sumec)

**dvoudenní jarmark u bašty**
(nabídka rozmanitého sortimentu zboží)

**občerstvení – speciality z ryb**

**doprovodný program**
(kolotoče pro děti, jízda na 

konících a ponících)

seZnam jUbiLantů V ObdObí čeRVenec – sRPen 2010

Níže jsou uvedeni pouze 
občané, kteří písemně 
souhlasili se zveřejněním 
údajů v Informačním 
zpravodaji.

Srdečně blahopřejeme.

Jméno jubilanta Bydliště Věk

Kučerová Jindřiška Vavřinec 78 84 roků

Králíková Jindřiška Vavřinec 46 75 roků

Souček Jan Vavřinec 25 80 roků

Meluzínová Božena Vavřinec 73 85 roků
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Český košík je nový internetový obchod nabízející pouze české výrobky od českých značek.

Jedná se především o potřeby pro domácnost, děti, volný čas a zvířata.

Proč jsme vznikli?

Současný trh v České republice je přeplněn zbožím z celého světa. O poměru ceny a kvality 
výrobků zejména z Asie jsme se určitě mnozí již přesvědčili. Mnoho spotřebitelů se ale stále 
rozhoduje zejména podle nízké ceny (tedy i nízké kvality). Tato skutečnost sráží spoustu 
českých výrobců „na kolena“.

Pokud má být výrobek vyroben s potřebnou kvalitou, práce zaměstnanců řádně ohodnocena 
a zajištěn záruční i pozáruční servis, musí tomu taktéž odpovídat i cena.

Pokud tedy vnímáte hrozbu levných a nekvalitních výrobků a hodláte si proto pořídit 
český výrobek, podpoříte tak:

•	 rozvoj české ekonomiky
•	 české výrobce a jejich zaměstnance
•	 schopnost konkurovat 

Koupí českého zboží tak v konečném důsledku podpoříte sami sebe a svoji rodinu.

Naše heslo zní: „VěříME ČESKýM ZNAČKáM“

Pokud Vás naše myšlenka zaujala, najdete nás na webové adrese:
www.ceskykosik.cz

a dále na adrese: Veselice 66, 679 13 Vavřinec
kontaktní osoba: lucie opustilová, tel: 737 177 738

Pro sloučenou obec Vavřinec je rozvoz zboží zdarma. 
Katalog krmiv v tištěné podobě je k dispozici na uvedené 
adrese. Objednávat můžete prostřednictvím www stránek, 
e-mailem, telefonicky, popřípadě osobně na uvedené adrese.

Přejeme Vám hezký den a příjemný nákup
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MŠ Vavřinec  
v HZS Blansko

Veseličtí se baví 
na návsi

8

9

10

6

7

Vysvěcení sochy  
sv. Vavřince (1935)

Rekonstrukce KD Veselice

Děti končící v MŠ Vavřinec
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